
互联网金融对商业银行系统性风险的影响

The Impact of Internet Finance on the 
Systematic Risk of Commercial Banks

摘  要

本研究根据长尾理论以及金融脆弱性能理论梳理了相关理论，并对互联网金

融行业和商业银行运行机制和现状进行分析，特别是针对银行系统性风险的起源、

特点等进行理论分析，最后通过数据的统计运算以求探究互联网金融对商业银行

系统性风险的影响，同时能够给出相关的建议。
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Abstract

   Based on the long tail theory and the financial fragile performance theory, this 

study combs relevant theories and analyzes the operating mechanism and status quo 

of the Internet financial industry and commercial banks, especially the theoretical 

analysis of the origin and characteristics of the systemic risks of banks. The statistical 

operation is to explore the impact of Internet finance on the systemic risk of 

commercial banks, and can give relevant recommendations.
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